
اقتصـاد

علی ربیعی به عنوان رئیس کمیته ویژه رسیدگی به حادثه نفتکش سانچی: 

جعبهسیاهسانچیدرچینبازمیشود!
 رئیس کمیته اضطرار شرکت نفتکش در گفت وگو با »شهروند«: مساحت 16کیلومتری لکه نفتی هنوز تأیید نمی شود 

 ربیعی: بضاعت چین برای امدادرسانی به سانچی در همین حد بود

4

شهروند| پرونده نفتکــش ایرانی دیروز روی 
میز کمیته رسیدگی به وضع سانچی بود. سانچی 
در شرایطی از بین رفت که میانگین سنی خدمه 
آن را زیر 40 ســال اعلام کرده انــد. علی ربیعی 
به عنوان رئیس کمیته ویژه رســیدگی به حادثه 
نفتکش ســانچی، محمــد راســتاد، مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی، سیروس کیان ارثی، 
مدیرعامــل شــرکت ملــی نفتکــش و مهدی 
برومندی نایب رئیس کمیســیون امنیت ملی در 
حضور خبرنگاران به ابهامات موجود پاسخ داده و 
سعی کردند زوایای پنهان ماجرا را مورد بررسی 
قرار دهند. اعضای کمیته بعد از پاسخ به ابهامات 
موجود تأکید کردند؛ تا مادامی که جعبه ســیاه 
سانچی رمزگشایی نشــود، نمی توان نظر قطعی 
درباره علت حادثه داد. با این حال اعضای کمیته 
اما کلیت ماجرا را ناشــی از یک تصادف دریایی 
دانســته و آن را عجیب نمی دانند. روز گذشــته 
علی ربیعی ادعا کرد که 40 درصد تصادفات این 
منطقه مربوط به همین آبراهی است که سانچی 
در آن دچار ســانحه شده است. »شــهروند« از 
جزییات این نشست که بیش از 2ساعت ونیم به 

طول انجامید، گزارش می دهد.
حادثه 3/5ساعت بعد به ایران گزارش 

شد
در دقایق ابتدایی این نشســت وزیر کار که از 
طــرف رئیس جمهــوری به عنوان ســفیر ایران 
به چین فرســتاده شــده بود، از جزییاتی پرده 
برداشــت که به ظن وی آن طور که باید و شاید 

دیده نشد و رسانه ها از آن اطلاع نداشتند. 
علی ربیعی همان ابتدای کار خبر از راه اندازی 
پایــگاه اینترنتی اطلاع رســانی ســانچی داد و 
گفت: قرار اســت گزارش کار کمیته به  زودی و 
به تفصیل منتشــر شود. ســفیر ایران در حادثه 
سانچی گفت: حادثه در ســاعت 15:30 به وقت 
ایران به وقوع پیوســت و خبر آن به هیأت دولت 
در ساعت 19 رسید. بلافاصله بعد از مطلع شدن 
گروهی به سفارت چین اعزام و در ساعت 19:30 
همان روز در سازمان بنادر کشــور یک ستاد 3  
جانبه با حضور نمایندگانــی از وزارت نفت، راه و 
امور خارجه تشکیل شــد. بعدازظهر یکشنبه در 
ساعت 4 جلسه دیگری تشــکیل شده و نظرات 
رئیس جمهوری به مسئولان انتقال داده شد. در 
همین زمان ســتاد عملیات فرماندهی در چین 
درهمین روز یکشــنبه هم تشکیل شده بود. روز 

چهارشنبه گذشــته اینجانب 
به عنــوان نماینده ایــران به 
چین فرستاده شــدم. ربیعی 
ادامــه داد: به محض ورود من 
به چین، ســفیر ژاپن و سفیر 
چین خواسته شــدند و حتی 
با نمایندگانــی از کره جنوبی 
مذاکره های لازم انجام شــد. 
شــانگهای  در  آن  از  پــس 
کمیتــه ای بــا حضــور من و 

مقامات بین المللی جلسه ای تشکیل شد و بعد از 
این جلســه بدون اجراشدن پروتکل های جهانی 

گروهی هم برای کمک از ژاپن مستقر شد. 
 ســوال اول: آیا واقعا موشک به کشتی 

ایرانی اصابت کرده است؟ 
علــی ربیعــی شــایعه اصابــت موشــک را 
داستان ســرایی ژول ورنی دانست و گفت کسانی 
که این فرضیه را مطــرح می کنند، کوچکترین 
اطلاعاتی نه درباره دریــا و دریانوردی دارند، نه 
روابــط بین المللــی می دانند. وزیــر کار بارنامه 
ارســال محموله بــه کره جنوبــی را روبه روی 
دوربین گرفته و ادامه داد: می گویند ســانچی به 
کره شــمالی می رفته نه جنوبی! پس این بارنامه 
چیســت؟ پس چرا کره جنوبی محموله را بیمه 
کرده اســت؟ از طرفی اگر موشــک به کشــتی 
سانچی خورده، پس چرا کره جنوبی که محموله 

برای این کشور بوده، ساکت است؟ 
 ســوال دوم: آیا اجازه بازدید از کشتی 

چینی به شما داده نشده است؟ 
علی ربیعی این عــدم صدور اجازه برای بازدید 
از کشتی کریســتال چینی را هم کذب دانست و 
گفت: همکاران من کشــتی چینی بازدید کرده 
و عکس و فیلــم تهیه کرده اند. بررســی و اعلام 

نتیجه تحقیقات اما زمان بیشتری می خواهد. 
 ســوال ســوم: آیا رادارهای کشتی ها 
خاموش بودند و اگر نبودند، چطور امکان 

وقوع چنین برخوردی ممکن است؟ 
ربیعی پاســخ این ســوال را به عهــده محمد 
راســتاد، مدیرعامل ســازمان بنادر و سخنگوی 

سانچی گذاشــت. راســتاد در این باره گفت: به 
شنیده ها نمی شــود اتکا کرد. بله. گفته می شود 
کــه رادارها خامــوش بوده اند اما تــا این لحظه 
هیچ گونه مســتندی برای خاموش بودن رادارها 
ارایه نشده اســت. اطلاعات نهایی مربوط به این 
امر بعد از بازگشایی جعبه ســیاه ارایه می شود. 
او درباره عدم ردیابی از ساحل  هم گفت: AIS یا 
سیستم شناسایی خودکار، از تجهیزاتی است که 
روی همه کشتی ها ســوار است. وقتی کشتی ها 
این سیســتم را روشــن می کنند، ایستگاه های 
ســاحلی امکان رؤیت آنها را دارند. این کشــتی 
در 158 مایل دریایی از ایســتگاه های ســاحلی 
فاصله داشــته و این درحالی اســت کــه تنها تا 
فاصله 25 مایلی از ســاحل امکان ردیابی وجود 
دارد، بنابراین AIS یا سیستم شناسایی خودکار 
آن قابل ردیابی نبوده اســت و نمی توان چون از 
ساحل ردیابی نشدن را به خاموش دادن منتسب 

کرد. 
 ســوال چهــارم: چرا 
بلافاصلــه بعــد از وقوع 
حادثه عملیات نجات آغاز 
خدمه  جان  آیا  نشــده؟ 
ایرانــی بــرای چینی ها 
بوده  یا کم ارزش  بی ارزش 

است؟
ربیعی به توضیــح کوتاهی 
در این باره بســنده کــرد. او 
گفــت که تاکنون شــواهدی 
دال بــر این که جــان ایرانی ها بــرای چینی ها 
بی ارزش بوده، پیدا نشــده اســت، اما درنهایت 
محمود فرازنده مدیرکل آسیا و اقیانوسیه وزارت 
امور خارجه پاسخ این ســوال را به عهده گرفت. 
او گفت: محل حادثه از نزدیک ترین ســاحل که 
ساحل شــانگهای باشــد، 300کیلومتر فاصله 
داشــته و این به این معناســت که حداقل 10 تا 
15ساعت مســافت باید برای رســیدن به محل 
طی می شــد. در لحظات اولیه انفجار لکه نفتی 
بزرگی اطراف کشــتی را فرا گرفته و این به این 
معناست که ســانچی در حلقه آتشین محاصره 
شــده بود. او در ادامه گفت: حجم حریق سانچی 
در حدی بوده که حتی آتشــخوار ژاپنی که خود 
را به سرعت به سانچی رســانده، نتوانسته هیچ 
کاری انجام دهد. برومند، عضو کمیسیون امنیت 
ملی مجلس هم برای پاســخ به این ســوال وارد 
بحث شــد. نماینده مرودشت در مجلس شورای 
اسلامی گفت: چینی ها ســاعت 10 همان شب 
ستاد مبارزه با بحران را تشکیل دادند. مسئولان 
ایرانی دیدنــد که چینی ها حتی بــرای دریافت 
کمک از کشــورهای همجوار هــم ممانعتی از 
خود نشــان نداده انــد. شــاید اختلاف نظر بین 
کمک رسان ها بوده اما سنگ اندازی خیر. ربیعی 
درباره خاموش نشدن آتش هم گفت: میزان فوم 
مورد نیاز برای خاموش کــردن حریقی که اتفاق 
افتاد، بیش از 5 هزار تن بود و این درحالی اســت 
که روی هر کشــتی ای که برای کمک ارســال 
می شد، نهایتا 4 تن فوم می شد حمل کرد. شاید 
اگر این اتفاق در آب های کشور دیگری می افتاد، 

می توانســتیم انتظار کمک بیشــتری داشــته 
باشیم، بضاعت چین در همین حد بود. 

 ســوال پنجم: سرنوشــت جعبه سیاه 
ســانچی چه می شــود؟ آیا این جعبه در 

کشور چین بازگشایی می شود؟ 
جعبه ســیاه در حضور مقامــات ایرانی پلمپ 
شــده و با حضور مقامــات ذینفع بازگشــایی 
خواهد شد. ربیعی درباره مکان بازگشایی جعبه 
ســیاه گفت: رمزگشــایی در چین انجام خواهد 
شــد. راســتاد هم درباره زمان بازگشــایی این 
جعبه گفت: ممکن اســت تا 3ماه زمان برای به 

نتیجه رسیدن نیاز باشد. 
 سوال ششم: خسارت کشتی ایرانی را 
چه کسی پرداخت می کند؟ اقدامات پس از 

بحران دولت چه خواهد بود؟ 
وزیر کار خسارت واردشده به کشتی ایرانی را 
به واسطه از دست رفتن جان خدمه، جبران ناپذیر 
دانست. او در پاســخ به این سوال گفت: محموله 

توسط  بیمه شــده  کشــتی، 
کره جنوبی اســت و خسارت 
آن بعــد از بــرآورد به صورت 
توســط  100 درصــدی 
کره جنوبی پرداخت و جبران 
می شود. بعد از بحران احقاق 
حقوق شهروندی این عزیزان 
در دســتور کار قرار می گیرد. 
میــزان تقصیــرات توســط 
دولت ها و کمیته ها بررســی 

شــده و درصورت امکان از کشــتی غرق شده و 
نشست کرده توسط مســئولان و سفیران ایرانی 

بازدید خواهد شد. 
 ســوال هفتم: چــرا با وجــود این که 
می دانستید خدمه در همان ساعات اولیه 
از بین رفته اند، خانواده های آنها را امیدوار 
کردید؟ آیــا این هم بــه فرهنگ تعارف 

محوری ایرانی برمی گردد؟ 
»اگــر برای بررســی شــرایط شــخصا اقدام 
نمی کردیــم، می گفتنــد جان خدمــه برای ما 
بی ارزش بوده یا ایــران به چین اعتماد پوچ کرده 
اســت. حالا که رفته ایم، می گویند شــما مردم 
را امیدوار کردیــد نباید می کردیــد!« ربیعی با 
گلایه از این ســوال توضیح داد کــه خودتان را 
جای مــن بگذارید. اگر یک فــرض محال وجود 
داشــت که یکی از این عزیزان زنده بوده و نیاز به 
کمک داشته باشد، آیا نباید تکاورانی که با خود 
می بردیم، تکاوران همــه متخصص امور دریایی 

بودند. 
 سوال هشــتم: چرا هنوز نتوانسته ایم 
با خدمه چینی کشــتی کریستال ملاقات 
کنیم؟ آیا روند قانونــی در همه جهان به 

همین شیوه و ممانعت است؟
راســتاد در این بــاره گفت که بررســی دقیق 
هنوز آغاز نشده اســت. در روند بررسی مصاحبه 

و پرسش از خدمه چینی هم آغاز خواهد شد. 
 ســوال نهم: چرا کشــتی کریستال با 
وجود این که که با نفتکش سانچی برخورد 
کرده، نجات یافته و خدمه آن کوچک ترین 

آسیبی ندیده اند؟
اگرچه به کرات دربــاره آتش زانبودن محموله 
کریستال صحبت شــده بوده اما راستاد معاون 
وزیر راه وشهرســازی بــاز هم با ذکــر جزییات 
بیشتری به این سوال پاسخ داد: محموله کشتی 
فله بر کریســتال ســویا بوده و انفجار ندارد. این 
کشتی با قســمت دماغه که بالاترین استحکام 
را دارد، به بدنه جانبی نفتکش ســانچی برخورد 
می کند. با توجــه به این کــه مجموعه نفتکش 
ســانچی میعانات بوده اســت، تمرکــز حریق 
روی نفتکش بوده اســت، اما آثــار و تبعات آن 
بخش هایی از کشــتی کریســتال را در برگرفته 
بود؛ به طوری که تا حدود 50متر آثار حریق روی 
بدنه کریستال وجود دارد. البته کشتی کریستال 
بلافاصله توانســته خود را از نفتکش جدا کند و 
سرنشینان آن از انتها خود را به داخل آب پرتاب 
می کنند و توسط کشتی های ماهیگیری خود را 

نجات می دهند.
 ســوال دهم: چــرا با 
وجــود رفــع تحریم ها، 
کشتی ایرانی باید با پرچم 

پاناما تردد کند؟ 
نصــب پرچم کشــورهای 
دیگر روی یک کشــتی امری 
متداول اســت. علــی ربیعی 
فواید بازرگانــی حمل کالا با 
پاناما را علت نصب پرچم این 
کشــور روی نفتکــش ایرانی 
دانست. او گفت: پاناما یکی از 5  کشوری است که 
بیشترین پرچم را در اختیار کشورهای دیگر قرار 
می دهد، چراکه خدمــات آنها با کیفیت و قیمت 

نصب پرچم های پانامایی ارزان تر است. 
 سوال یازدهم: لکه نفتی 16کیلومتری 
که بعد از غرق شــدن کشتی روی آب های 
چین اتفاق افتاد، این شائبه را ایجاد کرد که 
بار این کشتی صرفا میعانات گازی نبوده؛ 
چراکــه برخی می گفتنــد میعانات گازی 
نمی تواند لکه قرمزرنــگ تولید کند. این 
فرضیه چقدر به حقیقت نزدیک است و این 
لکه ناشی از سوخت کشتی بوده یا بار آن؟ 

راستاد، پاسخ این سوال »شهروند« را این گونه 
داد: نمی تــوان به صراحت گفت کــه لکه از چه 
چیزی دقیقا ایجاد شــده اســت. در این کشتی 
ترکیبی از مواد وجود داشــته اســت. محموله 
کشــتی میعانات گازی بوده، گازوییل در کشتی 
بــرای ژنراتورها وجود داشــته و نفت کوره برای 
سوخت اصلی کشــتی تعبیه شده بوده. هرکدام 
از اینها می تواننــد لکه های مختلــف با رنگ ها 
و طیف های مختلفی ســاخته باشــند یا حتی 
ترکیبی از اینها می تواند لکه مورد نظر شــما را 

ایجاد کرده باشد. 
جبل عاملــی رئیس کمیته اضطرار شــرکت 
نفتکش هم به این ســوال ورود پیــدا کرده و به 
»شهروند« گفت: البته حجم 16کیلومتری لکه 
هنوز تأیید نمی شود اما در این کشتی 1950 تن 
نفت کوره یا مازوت و 120 تن گازوییل به عنوان 

سوخت وجود داشته است. 

رئیس کارگروه ملی زلزله: 

گسلهایگرهغربیوشرقیتهران
فعالشدهاند

وقوع ۲۲ پس لرزه پس از زلزله ملارد

ایلنا| علی بیت اللهی رئیس کارگروه ملی زلزله 
با بیان این که شواهد نشــان می دهد گسل های 
گره شــرقی و غربی تهران فعال شده اند، گفت: 
گسل های فیروزکوه به گسل مشاع و گسل شمال 
تهران متصل هســتند و می توانند بر لرزه زایی 
گسل تهران تاثیرگذار باشد.او با بیان این که پس 
از وقوع زلزله 5.2 ریشتری ملارد، 22پس لرزه در 
تهران و اطراف آن به وقوع پیوســت، گفت: تمام 
این شواهد نشان می دهد که گسل های دو منطقه 
حاشیه شرقی و غربی تهران فعال شده است.او با 
اشاره به  لرزه های پس از زمین لرزه 4.3 عصر دو روز 
گذشته در فیروزکوه گفت: چند ساعت پس از آن 
زمین لرزه زلزله ای به بزرگی دو ریشتر در منطقه 
دماونــد رخ داد که این علاوه بــر زمین لرزه های 
کوچک منطقه فیروزکوه بود.او با بیان این که این 
زمین لرزه ها نشان از فعال شدن گسل های منطقه 
فیروزکوه دارد، گفت: این کــه این زمین لرزه ها 
پیش لرزه یک زلزله بزرگ باشــد، احتمال کمی 
دارد اما نمی تــوان درباره آن با قطعیت اطمینان 
داد.رئیس کارگروه ملــی زلزله با تأکید بر این که 
گسل های منطقه فیروزکوه به گسل های تهران 
متصل هستند، اظهار داشــت: قطعا گسلی که 
در 50کیلومتری شهر تهران واقع شده، می تواند 
در وقوع زلزله روی این گســل، شــهر تهران را 

تحت تأثیر قرار دهد.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

سهم۱۰درصدیموتورسیکلتها
درآلایندگیهوا

ایسنا| گودرزی رئیس اداره خودرو و نیرو محرکه 
وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به سهم 
10 درصدی موتورسیکلت ها در آلایندگی هوا، تعداد 
موتورسواران فوت شده بر اثر تصادفات را 4200نفر 
اعلام کرد. او گفت: از 16 هزار و 400 نفر فوتی بر اثر 
تصادفات 4200نفر مربوط به موتورسیکلت هاست، 
بنابراین باید اســتانداردهای ایمنی و کیفیت ارتقا 
یابد که در این رابطه براســاس تصمیم گیری های 

صورت گرفته فضا تنگ تر خواهد شد.

گردش۱۲هزارمیلیاردتومانبازار
موبایلایران

ایلنا|  ســیدمحمود صفــار، رئیــس انجمن 
واردکننــدگان موبایل گفــت: زمــان ورود یک 
دســتگاه موبایل به کشور براســاس دستورالعمل 
موجود، 9 درصد مالیات بــر ارزش افزوده، 5 درصد 
عوارض ورودی گمــرک، 4 درصد مالیات بر درآمد 
علی الحســاب، 3 درصد ســود بــازرگان، 2 درصد 
هزینه حمل ونقل از کشــور امارات متحده عربی، 
یک درصد اهدایی به هلال احمر و 2 درصد متفرقه 
که در مجموع 26 درصد اســت، دریافت می شود. 
به گفته او، بازار موبایل ایران 12 هزار میلیارد تومان 
گردش مالی دارد و قاچــاق در کالای تلفن همراه 
ضرر 2۷00 میلیارد تومانی به دولت می زند که رقم 
سنگینی اســت و حالا با اجرای طرح رجیستری 
علاوه بر ساماندهی بازار و مشخص شدن وضع واقعی 
کســب وکار بازار موبایل، دولت نیز درآمد مناسبی 

کسب می کند.

آغازفروشکوییکباقیمتاولیه
۳۲تا4۲میلیون

سایپا دیروز با اعلام قیمت های پیشنهادی خود 
برای خودروی کوییــک فروش فــوری آن را آغاز 
کرده اما قیمت نهایی ایــن خودروها پس از تأیید 
شــورای رقابت در دعوتنامه ها اعلام خواهد شــد. 
سایپا در این بخشــنامه برای کوییک دنده ای ساده 
قیمت 32 میلیون و 900 هزار تومان، اتوماتیک فول 
39 میلیون و 800 هزار تومان و اتوماتیک فول پلاس 
42 میلیون تومان را پیشنهاد کرده اما در ادامه اعلام 
نموده که قیمت نهایی ایــن خودروها پس از تأیید 

شورای رقابت در دعوتنامه ها اعلام خواهد شد.

مرغوتخممرغارزانشد
بانک مرکزی گزارش هفتگی متوســط قیمت 
خرده فروشی برخی از مواد خوراکی در تهران را در 
هفته منتهی به 22دی ماه منتشر کرد که براساس 
آن، نرخ 4 گروه نسبت به هفته قبل از آن افزایش و 
سه گروه کاهش نشان می دهد. خلاصه نتایج گزارش 
هفتگی متوسط قیمت خرده فروشی برخی از مواد 
خوراکی در تهران در هفته منتهی به بیســت ودوم 
دی مــاه، قیمت لبنیــات 1.4درصــد، میوه های 
تازه 2.2درصد، گوشــت قرمــز 0.1 درصد و چای 
0.1 درصد نســبت به هفته قبل از آن افزایش یافته 
است. همچنین قیمت تخم مرغ 9.6درصد، حبوب 
1.3 درصد و گوشــت مرغ 1.6 درصد کاهش داشت 
و قیمت برنج، قندوشکر و روغن نباتی نیز در مدت 

زمان مشابه بدون تغییر و ثابت بوده است.

ویترین جهان

اقتصاد مجازی

سرمایهگذاریفوردروی4۰مدل
خودرویبرقی

مهر| مدیر شرکت فورد، بیل فورد در نمایشگاه 
خــودروی دیترویت گفت: شــرکت فورد موتور 
ســرمایه گذاری های برنامه ریزی شده خود روی 
خودروهای الکتریکی را با افزایشی قابل  توجه تا  
سال 2020 به 11 میلیارد دلار می رساند و تا آن 
زمان 40 مدل  هایبریــدی و تمام الکتریکی را در 
بین خودروهای خود ارایــه خواهد کرد. مدیران 
فورد می گویند؛ سطح سرمایه گذاری بسیار بالاتر 
از سطح اعلام شده قبلی 4.5 میلیارد دلار تا 2020 
است و این در برگیرنده هزینه های ساخت طراحی 
خودروهایی است که به طور اختصاصی الکتریکی 
هســتند. هزینه  کردهای مربوط به مهندســی، 
تحقیقات و توسعه فورد در  سال 2016، آخرین 
سالی که داده های آن به طور کامل منتشر شده، 
۷.3 میلیارد دلار بوده که نسبت به 6.۷ میلیارد دلار 

در  سال 2015 افزایش یافته است.

درآمدپایینوبدهیبالای
کشورهایعربی

عرب نیوز| موسســه اعتبارسنجی مودی در 
تازه ترین برآورد خود از چشم انداز درآمدی 2018 
میلادی کشورهای عضو شــورای خلیج فارس 
)عربستان سعودی، کویت، امارات متحده عربی، 
قطر، بحرین و عمــان( آن را منفــی اعلام کرد 
که علــت اصلی آن، به رشــد اقتصادی ضعیف، 
چالش های ســاختاری و تنش های ژئوپولتیکی 
در این منطقه نسبت داده می شــود. در گزارش 
موسســه مــودی، در ارتبــاط با چشــم انداز 
2018 میــلادی آمده، علیرغــم افزایش قیمت 
نفت از پایین ترین ســطح خود در اوایل  ســال 
2016 میلادی، بیشــتر درآمد کشــورهای این 
منطقه برای ثبات بخشــیدن به کسری بودجه 
و بازپرداخــت بدهی های خود، صــرف خواهد 
شــد. به علاوه این که، ریسک های طولانی مدت 
ژئوپولتیکی، نقش بســزایی در تعریف کیفیت 
اعتباری دارایی کشورهای عضو شورای همکاری 
خلیج فارس دارد. همچنین مودی، رشــد تولید 
ناخالص داخلــی ایــن کشــورها را نزدیک به 
2 درصد در  ســال 2018 میلادی اعلام کرد که 
کمی مثبت ارزیابی می شــود؛ درحالی  که تولید 
ناخالص داخلی کشورهای عضو شورای همکاری 
خلیج فارس، بین ســال های 2010 میلادی تا 
2015 میلادی، به طــور میانگین 5 درصد ثبت 
شده و اکنون رشد اقتصادی این کشورها، کمتر 

از 5 درصد باقی خواهد ماند. 

باگجدیدواتساپ

ایســنا| گزارش های منتشرشــده از سوی 
پژوهشــگران امنیتی حاکی از آن است که باگ 
موجود در اپلیکیشن پیام رسان واتس اپ، به همه 
کاربران اجازه می دهد تا وارد گروه های خصوصی 
در این پیام رســان شــوند. به  گزارش وب سایت 
تک کرانچ، با این که این پیام رســان رتبه نخست 
امن ترین پیام رســان جهان را به خود اختصاص 
داده است و از فناوری رمزنگاری بسیار پیشرفته 
end-to-end encryption بهــره می برد، 
هم اکنون اکتشــاف این باگ و حفره امنیتی، تا 
حدودی ســایه شــک و تردید بر امنیت و حفظ 
حریم شخصی کاربران در این پیام رسان برانداخته 
است. گروهی از محققان و پژوهشگران دانشگاه 
بوخوم آلمان در جریان کنفرانس امنیت سایبری 
Real WorldCrypto در ســوییس از چنین 

باگ و مشکل امنیتی در واتس اپ گزارش داده اند.
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وزارت نیرو| جهانگیر حبیبی، معاون حفاظت و بهره برداری شرکت مدیریت منابع آب 
ایران گفت: از ابتدای اجرای طرح احیا و تعادل بخشــی منابع آب زیرزمینی تا اواسط دی  ماه 
امسال 30 هزار و 621حلقه چاه غیرمجاز مسدود شده است. او با تأکید بر این که براساس این 
برنامه باید  ســال 1400 کاهش برداشت ها به 8 میلیارد مترمکعب برسد، ادامه داد: از ابتدای 
اجرای طرح تاکنون 33549 دستگاه کنتور فهام و 21559 دستگاه کنتور حجمی و هوشمند 
آب و برق نیز بر روی چاه ها نصب شده، همچنین در چهار  سال اخیر حدود ۷50 گروه گشت 

و بازرسی برای حفظ و حراست منابع آب در سطح کشور در قالب طرح یاد شده فعال بوده اند.

تسنیم| عباس آخوندی، وزیر راه وشهرسازی با بیان این که بانک مسکن در برخی جاها 
ماهیت خود را از دســت داد، گفت:  نیازی به این تعداد شعب بانک مسکن نیست و باید 
20 درصد آنها طی دوره 10ســاله کاهش یابد. به گفته او برای خروج مسکن از رکود به 
10 میلیارد دلار سرمایه نیاز داریم او با بیان این که بانک مسکن به جای آن که به سمت 
توسعه ای شدن برود به بانک تخصصی تبدیل شد و ماهیت خود را در جاهایی از دست داد، 
گفت: تلاش داشتیم تا بانک مسکن را بانک توسعه ای کنیم اما در عمل پشتیبانی خاصی 

از این اقدام موثر در نظام بانکی صورت نگرفت.

30 
هزار

۲0 
درصد

شعببانکمسکنغیرفعالشودحلقهچاهمسدودشد

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/00- 18/30

به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن- هیبنا، طی 
مراســمی با حضور وزیر راه و شهرسازی، مراسم تودیع 
دکتر محمدهاشــم بت شــکن مدیرعامل سابق بانک 
مســکن برگزار و ابوالقاســم رحیمی انارکی به عنوان 

مدیرعامل جدید معرفی شد.
ابوالقاســم رحیمی انارکی، 34 سال در بانک مسکن 
ســابقه ی فعالیت دارد. وی خدمت خــود را در بانک 
مسکن از یک شعبه در شهر اصفهان آغاز کرد و از سال 
92 تا کنون در هیأت مدیره بانک مسکن حضور داشته 

است.

طی مراسمی با حضور وزیر راه 
و شهرسازی ابوالقاسم رحیمی 

انارکی به عنوان مدیرعامل بانک 
مسکن معرفی شد.

ویژه

رئیس کمیته اضطرار 
شرکت نفتکش در گفت وگو 

با »شهروند«: در سانچی 
1950تن نفت مازوت و 1۲0تن 

گازوییل به عنوان سوخت 
وجود داشته است

مدیرعامل سازمان 
بنادر کشور در گفت وگو 
با »شهروند«: نمی توان 
به صراحت گفت که لکه 

ایجادشده روی آب از سوخت 
خود کشتی بوده یا محموله. 


